
PROTOKÓŁ Nr XXVII/2013
z przebiegu obrad XXVII sesji Rady Gminy Lubiszyn

odbytej w dniu 28 czerwca 2013r.

Sesja rozpoczęła się o godz.1500 i zakończyła się o godz.1720

Na ustawowy stan 15 radnych na sesji obecnych było 12 radnych (1 mandat nieobsadzony)
Nieobecni: M.Skrzypczak i R.Sławiński

Do punktu 1 porządku obrad:
A.Terlecki  –  Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XXVII sesji  Rady Gminy
Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości.
Stwierdził, iż na stan 14 radnych na sesji obecnych jest 12 radnych, wobec czego rada może
obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Do punktu 2 porządku obrad:
A.Terlecki - przedstawił proponowany porządek obrad, który został jednogłośnie przyjęty w
niżej podanym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

obszarze Gminy Lubiszyn.
4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej.
5. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 

2013-2023.
6. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lubiszyn.
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zamknięcie obrad sesji.

Do punktu 3 porządku obrad:
A.Terlecki - przedstawił projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Lubiszyn.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVII/184/2013.

Do punktu 4 porządku obrad:
A.Terlecki - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVII/185/2013.

Do punktu 5 porządku obrad:
A.Terlecki - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy na lata 2013-2023.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVII/186/2013.
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Do punktu 6 porządku obrad:
A.Terlecki - przedstawił skargę Pana Zbigniewa Pawlickiego oraz projekt uchwały w sprawie
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lubiszyn.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XXVII/187/2013.

Do punktu 7 porządku obrad:
A.Terlecki – przedstawił protokół Komisji rewizyjnej z kontroli gospodarki finansowej 
Przedszkola Gminnego za 2012 rok.
R.Gajda – Panie Wójcie odcinek wodociągu  w Wysokiej w kierunku cmentarza do końca 
wioski. Są tam częste awarie a rura idzie środkiem drogi i jest niszczony asfalt.
R.Jaworski – Przekazałem swoje uwagi i potrzeby w zakresie inwestycji na sieci na terenie 
gminy. To jest inwestycja i od ręki nie da się tego zrobić.
T.Karwasz – Modernizacja sieci wodociągowej nas czeka. Będziemy musieli się do tego 
przymierzyć.
G.Skorupska – Zwrócę się do sołtysów. Nie podoba mi się, że macie fundusze sołeckie a nie 
dbacie o dzieci na wiosce. W kilku miejscowościach place zabaw nie są przygotowane do 
wakacji, są zniszczone.
J.Bąkowski – Zgodnie z przyjętym planem pracy Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-
Komunalnych dokonała kontroli placów zabaw i cmentarzy w części miejscowości.
Ogólnie cmentarze są dobrze utrzymane, bo rodziny dbają o nagrobki, ale jest też trochę 
uwag. Należałoby uaktualnić regulaminy cmentarzy w kwestii opłat i znakowania 
wykupionych miejsc. Nagrobki nie są budowane w jednej linii i trudno wyznaczać alejki, co 
powoduje utrudnienia. Rozumiemy, że pewnych rzeczy już się nie da uregulować, ale trzeba 
podjąć działania, aby nie dochodziło w przyszłości do takich sytuacji.
T.Karwasz – Pewne rzeczy wynikają z zaszłości. Mamy już zakupiony program. Każdy z 
sołtysów może otrzymać wydruk planu cmentarza a osoba wykupująca rezerwację otrzyma 
wydruk, z którym zgłosi się do sołtysa.
J.Bąkowski – Trzeba też na cmentarzach oznaczyć miejsca zarezerwowane.
T.Karwasz – osoby, które wcześniej wykupiły miejsca mają otrzymać tabliczki do ich 
oznakowania a obecnie wykupujące będą je otrzymywać na bieżąco.
J.Obara – Uważam, że pracownik urzędu powinien przyjechać do każdego sołtysa i uzgodnić
pewne rzeczy na miejscu.
J.Bąkowski – Place zabaw w większości są przygotowane, ale są takie miejscowości gdzie 
chyba nikt nie zagląda. Sprzęt jest niekonserwowany i uszkodzony. Trzeba o to zadbać i 
doposażyć. Są też elementy wykonane we własnym zakresie, bez atestów. Uważam, że takie 
rzeczy nie mogą znajdować się na placach zabaw. Dotrzemy jeszcze do pozostałych 
miejscowości.
J.Obara – Sołtysi powinni konsultować z mieszkańcami konieczność doposażania placów 
zabaw. Dbajmy jednak również o to, co poprzednia rada zakupiła. Wydano na te place duże 
pieniądze i okazało się, ze niektóre nie były w ogóle konserwowane. Na konserwację i 
wyposażenie powinny być przeznaczane środki z funduszu sołeckiego.
A.Laskowiec – Chciałabym wiedzieć jak wygląda sprawa terenu, który chcemy przeznaczyć 
na plac zabaw?
B.Zawistowska – Złożyłam pismo w tej sprawie.
T.Karwasz – Sprawdzę to. Powinna być odpowiedź.
J.Domagała – Pan mówi, że nie ma konserwacji. W ubiegłym roku u nas dzieci, młodzież i 
starsi malowali wszystko. Są zdjęcia i rachunki. Na ten rok mamy znowu zakupione farby i od
poniedziałku zacznie się malowanie. Fakt też jest taki, że są różni pracownicy interwencyjni. 
Piaskownica została wypryskana, żeby trawa nie rosła i jutro będzie przywieziony świeży 
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piasek. Po ostatniej burzy faktycznie było pełno gałęzi z tych starych drzew i pan, który jest 
na pracach społecznie-użytecznych miał to posprzątać, ale nie zrobił tego na czas. 
Wszystkiego jednak ani sołtys, ani rada sołecka nie upilnuje.
J.Obara – Trzeba na bieżąco pilnować i na bieżąco naprawiać.
A.Terlecki – Padły pewne uwagi ze strony Komisji Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych. 
Rolą komisji nie było krytykowanie kogokolwiek, tylko wskazanie, co trzeba naprawić.
Jesteśmy gospodarzami na tym terenie, pełnimy funkcje społecznie i każdy powinien sobie 
odpowiedzieć sam, czy zajmuje się tymi placami tak jak powinien.
D.Arend – Chciałabym wiedzieć, jaki jest okres gwarancji na te place? 
A.Terlecki – Podejrzewam, że gwarancja się skończyła.
T.Karwasz – Jeżeli drewno nie było impregnowane ciśnieniowo, to żywotność jest krótka 4-5
lat. Jeśli kupujecie to zawsze pytajcie jak było to drewno impregnowane.
A.Terlecki – Nie wszystkie place były kupowane przez sołectwa. Były kupowane przez 
Gminę w większej ilości.
T.Karwasz – To było różnie, były place urządzane przez sołectwa, były wymieniane 
urządzenia, doposażane.
A.Terlecki – W poprzedniej kadencji place zabaw zostały zakupione przez Gminę a sołectwa 
dofinansowywały je w ramach posiadanych środków. 
R.Jaworski – Z 20 na 21 czerwca 2013r. w m.Kozin był pożar. W Gazecie Lubuskiej ukazał 
się artykuł, gdzie wskazano na działalność Zakładu Usług Komunalnych tzn., że hydrant był 
niesprawny, nie pobrano wody. Wystosowałem odpowiednie pismo do Pana Wójta o podjęcie 
stosownych kroków w celu wyjaśnienia całej sytuacji. Chciałbym jednak ze swojej strony 
powiedzieć, że strażacy ze Stawu udając się na to miejsca nie mogli odkręcić zaślepki. Od 
Komendanta straży uzyskałem informacje, że nie mogli tego otworzyć, ponieważ nie 
posiadali klucza i rozbili to toporkami. W tym momencie hydrant został całkowicie 
zniszczony. Następnie oryginalnym kluczem odkręcono na siłę pokrywę, uszkodzono hydrant.
Oczywiście nie otworzono również zasuwy, która jest widoczna przed hydrantem. Woda z 
tego hydrantu nie popłynęła. Skorzystano z hydrantu obok, z którego woda popłynęła.
Hydrant został zniszczony przez nieumiejętne użytkowanie, nie zabezpieczono się w klucz, 
gdzie pan mówił, że 3 lata temu ćwiczyli. Moi pracownicy odkręcili zasuwę i woda jest.
T.Karwasz – Jak jest pożar to są też emocje, więc trudno mówić, czy to było tak, czy nie tak.
Nie znam procesu szkolenia strażaków, ale wiem, że jeżeli się szkoli a danej czynności się nie
wykonuje przez jakiś czas, nie używa się narzędzi to się zapomina. Dlatego też będzie 
decyzja o wspólnym szkoleniu, jakiego typu hydranty są u nas na gminie. Będziemy chcieli, 
aby jednostki były obligatoryjnie wyposażone we wszystkie typy kluczy. Mój komentarz jest 
dalece ostrożny i życzyłbym sobie, że jeżeli ktoś komentuje do gazety to żeby też robił to 
ostrożnie i z pełnym przekonaniem, że ma rację.
W.Pętki – Dlaczego pan nie powie o tym, że Pana pracownicy na następnym hydrancie 
szukali zasuwy, bo kiedy ZUK ostatni raz przeglądał hydranty?
R.Jaworski – Nie twierdzę, że wszystkie hydranty są czynne. W sprawozdaniu opisałem, że 
50% jest nieczynnych i to jest zadanie przed nami. W tym hydrancie, pański strażak 
powiedział, że 3 lata temu ćwiczył, otwierał. Gdzie ma ten klucz? Skoro otworzona następny 
hydrant to znaczy, że ten klucz strażak miał.
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T.Karwasz – Abyśmy się czuli bezpiecznie będziemy przeglądali hydranty i przynajmniej po 
2 w miejscowości żeby były sprawne.
Mam informację, że nasze jednostki zostaną doposażone w cysternę 22.000l. na ciągniku 
siodłowym. Myślę, że to znacznie poprawi bezpieczeństwo.
A.Terlecki – Uważam, że to jest kolejny kamyk do naszego ogródka. Pan teraz udowadnia, i 
ja to rozumiem, że to nie pana wina i nie Pana ludzie, tylko musimy pamiętać o tym, że ten 
hydrant wasi strażacy zepsuli. To jest jednak nasza straż pożarna.
T.Karwasz – Rozmawiałem z Panią Dyrektor Wojewódzkiego Biura Ochotniczych Straży 
Pożarnych w Zielonej Górze. Te problemy, które dzisiaj są tu poruszane są przedmiotem 
szkolenia i uzgodniliśmy z Panią Dyrektor, że takie szkolenie zrobimy, bo nigdy tego za 
wiele. My dajemy pieniądze, ale nie mamy uprawnień do szkolenia strażaków.
Merytoryczny nadzór ma Państwowa Straż Pożarna.
W.Zwieruho – Przypominam sobie sesję sprzed 4-5 lat, która prawie cała była poświęcona 
hydrantom i na tamtej sesji ustaliliśmy, że nie ma takiego określenia „niesprawny hydrant”. 
Strażacy z danej miejscowości z pracownikiem ZUK sprawdzają wszystkie hydranty i 
oznaczają niesprawne.
T.Karwasz – Uważam, że naczelnicy jednostek powinni zgłaszać potrzeby i nie czekać, kiedy
my coś przekażemy. To oni są przeszkoleni i wiedzą czego im potrzeba.
A.Terlecki – Należałoby zorganizować spotkanie z Naczelnikami OSP i podzielić się tymi 
uwagami.
T.Karwasz – Sprawa ustawy śmieciowej. Przetarg wygrała firma Veolia. Zaczną rozstawiać 
pojemniki. Do każdego domu dotrą ulotki informacyjne, które dzisiaj odbieramy z drukarni i 
w poniedziałek zostaną przekazane na pocztę. Będzie również umieszczona informacja na 
naszej stronie internetowej. Opłat należy dokonywać na konto podane w ulotce. Ceny są takie
jak podjęliśmy w uchwale.
Chciałbym Państwa poinformować, że ten wniosek, który był składany do EWT na średni 
wóz strażacki został przywrócony. Jeżeli teraz nie dostaniemy, wówczas od 2014 r. wchodzą 
pieniądze przez LRPO i jeżeli taki wniosek złożymy będziemy rozpatrywani w pierwszej 
kolejności. Mamy być również trochę dosprzętowieni przez Komendę Wojewódzką. 
Został rozstrzygnięty przetarg na dowozy szkolne. Został ten sam przewoźnik.
Były konkursy na dyrektorów szkół. Zmiana dokonała się tylko w Lubiszynie i od 1 lipca 
będzie dyrektorem Pani Ewa Czyżniejewska. 
Prowadzę również rozmowy z GOPS-em, aby ustalić możliwość pomocy rodzinom 
wielodzietnym w opłatach za odpady komunalne.
G.Skorupska – jest koniec czerwca i chciałabym wiedzieć, co ustalono w sprawie 
komunikacji realizowanej przez MZK?
T.Karwasz – Jeśli chodzi o Lubno na razie nic się nie zmienia. Bardzo intensywnie 
rozmawiam z Miastem w kwestii MZK. 
W.Zwieruho – mam informację, że Gmina Kłodawa zrezygnowała z usług MZK i podpisała 
umowę z PKS-em i teraz płacą 50% mniej niż płacili pierwotnie MZK.
T.Karwasz – My mamy dwie linie: do Baczyny i do Lubna. Za linię do Lubna dopłacamy, 
natomiast za linię do Baczyny nie. Gdybyśmy się wycofali Baczyna może pozostać bez 
obsługi. Jestem umówiony z Prezydentem Miasta na spotkanie w tym temacie.
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Do punktu 8 porządku obrad:
A.Terlecki – dokonał zamknięcia obrad XXVII zwyczajnej sesji Rady Gminy.

Protokołowała:
K.Wiśniewska
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